
 
 

 

 

 

 

Αθήνα,9 Σεπτεμβρίου 2024 

ΕΡΩΤΗΣΗ 

Προς τους κ. κ. Υπουργούς: 

 Εθνικής Άμυνας 

 Εθνικής Οικονομίας και Οικονομικών 

Θέμα: Εκχώρηση των γραμμών παραγωγής των Ελληνικών Αμυντικών 
Συστημάτων (ΕΑΣ) σε ιδιώτες,  συστηματική απαξίωση της εταιρείας και 
ανασφάλεια του προσωπικού 

Η κατάσταση στα Ελληνικά Αμυντικά Συστήματα (ΕΑΣ) συνεχίζει να προκαλεί 
σοβαρές ανησυχίες και προβληματισμούς για την τρέχουσα διαχείριση της 
εταιρείας και το μέλλον της. Σύμφωνα με πρόσφατα δημοσιεύματα, προωθείται 
η εκχώρηση των γραμμών παραγωγής των ΕΑΣ σε ιδιώτες, κάτι που μπορεί 
να οδηγήσει στην αποδυνάμωση της ελληνικής αμυντικής βιομηχανίας και στη 
μείωση της παραγωγικής ικανότητας της χώρας. 

Αυτές οι εξελίξεις εντείνονται από τις τελευταίες αποφάσεις που σχετίζονται με 
τη μετεγκατάσταση του εργοστασίου του Υμηττού στο Λαύριο, παρά το αρχικό 
σχέδιο, απόφαση που στερείται απαιτούμενης στρατηγικής τεκμηρίωσης και 
προκαλεί εύλογα ερωτήματα για τη βιωσιμότητα της εταιρείας και τις 
πραγματικές προθέσεις πίσω από αυτή την κίνηση. Παράλληλα, οι εργαζόμενοι 
βρίσκονται σε κατάσταση διαρκούς ανασφάλειας καθώς οι συνεχείς μεταβολές 
στον προγραμματισμό έχουν προκαλέσει φόβους για μαζικές απολύσεις ή 
μειώσεις θέσεων εργασίας. Ήδη, σε προηγούμενες ερωτήσεις μας, είχαμε 
αναδείξει το ζήτημα της μείωσης του προσωπικού, γεγονός που έχει οδηγήσει 
σε υποστελέχωση των παραγωγικών μονάδων, καθώς και απώλεια εμπειρίας  
και τεχνογνωσίας 

Η κριτική που έχει ασκηθεί στη Διοίκηση των ΕΑΣ ενισχύεται από το ότι παρά 
τις όποιες προσπάθειες αναδιάρθρωσης και τις επανειλημμένες δεσμεύσεις για 
την ενίσχυση της εταιρείας τελικά προωθούνται λύσεις που αποδυναμώνουν 
την παραγωγική ικανότητα των ΕΑΣ και αυτό φαίνεται από τη μείωση του 
προσωπικού, την εγκατάλειψη του αξιόλογου κτιριακού και σύγχρονου 
μηχανολογικού εξοπλισμού του εργοστασίου του Αιγίου, τη διακοπή 
παραγωγικών συμβάσεων με χώρες του εξωτερικού, και την προώθηση της 
εκχώρησης των γραμμών παραγωγής σε ιδιώτες. 

Επιπρόσθετα,  η συμφωνία με την εταιρεία MSM EXPORT s.r.o. συμφερόντων 
Τσεχίας είχε επικοινωνιακά προβληθεί ως μια σημαντική ευκαιρία για τα ΕΑΣ 
να επανακάμψουν και να ενισχύσουν τη διεθνή τους παρουσία αν και όπως είχε 
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επισημανθεί δεν ήταν επ’ ωφελεία των ΕΑΣ. Ωστόσο, οι καθυστερήσεις στην 
υλοποίησή της και τα προβλήματα στην εκτέλεση της παραγγελίας έχουν 
εκθέσει την εταιρεία και τη χώρα διεθνώς. Η αδυναμία  της διοίκησης να 
αντιμετωπίσει αποτελεσματικά τα προβλήματα αυτά δημιουργεί νέους 
κινδύνους για την αξιοπιστία και τη βιωσιμότητα των ΕΑΣ. 

Επειδή οι καταγγελίες από διάφορες πλευρές, συμπεριλαμβανομένων και 
εκπροσώπων πολιτικών κομμάτων, επισημαίνουν την ανάγκη άμεσης 
παρέμβασης για να διασφαλιστεί ότι η εταιρεία δεν θα οδηγηθεί σε περαιτέρω 
αποδυνάμωση, 

Επειδή η πολιτική που ακολουθείται δεν εξυπηρετεί τη συνολική αμυντική 
αναγκαιότητα της χώρας, 

Επειδή η κατάσταση των ΕΑΣ επιδεινώνεται συνεχώς χωρίς προφανή 
στρατηγική για τη βελτίωση της κατάστασης,  

Ερωτώνται οι κ.κ. Υπουργοί:  

1. Ποια είναι η θέση της κυβέρνησης σχετικά με την προγραμματισμένη 
εκχώρηση των γραμμών παραγωγής των ΕΑΣ σε ιδιώτες; Έχουν ληφθεί 
υπόψη οι πιθανές επιπτώσεις στην αμυντική αναγκαιότητα  της χώρας; 

2. Ποια μέτρα προτίθενται να λάβουν για να διασφαλίσουν την ομαλή 
συνέχιση της παραγωγής στα ΕΑΣ, την αξιοποίηση και λειτουργία των σε 
αχρηστία  και μεγάλων δυνατοτήτων παραγωγής  του εργοστασίου του 
Αιγίου καθώς και την προστασία των δικαιωμάτων και θέσεων εργασίας  
των εργαζομένων;  

3. Ποιο είναι το χρονοδιάγραμμα και το σχέδιο μετεγκατάστασης του 
εργοστασίου του Υμηττού, και πώς αυτό συνάδει με τη γενικότερη 
στρατηγική για την ενίσχυση της αμυντικής βιομηχανίας; 

4. Σε ποιο στάδιο βρίσκεται η διαδικασία εκπόνησης της μελέτης για τη 
βιωσιμότητα και την αναδιάρθρωση των ΕΑΣ και ποιες είναι οι 
προβλέψεις για το μέλλον της εταιρείας; 

5. Με δεδομένη την δημιουργηθείσα προβληματική κατάσταση  των ΕΑΣ, 
πώς αξιολογούν τη διαχείριση της εταιρείας και τι προτίθενται να 
πράξουν για την αποκατάσταση της εύρυθμης λειτουργίας της;  

 

Οι Ερωτώντες  Βουλευτές 

Αποστολάκης Ευάγγελος 

 

Αυλωνίτης Αλέξανδρος – Χρήστος 



 
 

 

 

 

Βέττα Καλλιόπη 

 

Γαβρήλος Γεώργιος 

 

Ζαμπάρας Μίλτος 

 

Κασιμάτη Νίνα 

 

Μάλαμα Κυριακή 

 

Μπάρκας Κωνσταντίνος 

 

Ξανθόπουλος Θεόφιλος 

 

Παπαηλιού Γεώργιος 

 

Πούλου Παναγιού 

 

Σαρακιώτης Ιωάννης 

 

Χρηστίδου Ραλλία 

 

Ψυχογιός Γεώργιος 

 

 

 




